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 PROTOKÓŁ NR XXIV / 2013 

XXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2013 r. w godz. 13 
00

 – 15
15 

w auli Zespołu Szkół 

Nr 1 w Wałczu przy ul. Kilińszczaków nr 59 w Wałczu 
 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych  

do protokołu list obecności ( załącznik Nr 1 i 2). 
 

 

Porządek obrad XXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu XXII sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie 09.03.2013 r.- 04.06.2013 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXII sesji Rady 

Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania.  

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXII sesji Rady 

Powiatu powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania.  

5. Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 10.04.2013 r. do 10.06.2013 r. 

a) przyjęcie informacji. 

7. Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2012 rok. 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 2012 r.; 

b) sprawozdanie finansowe Powiatu Wałeckiego za rok 2012; 

c) sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2012 rok; 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego w 2012 r.; 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2012 roku; 

f) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2012 rok; 

g) dyskusja; 

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego; 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2012 roku; 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 

2012 rok. 

8. Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego 

na lata 2011-2020, za 2012 rok.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2012 r. 

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 

b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
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d) przyjęcie sprawozdania. 

10. Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na 

lata 2007-2013, za 2012 r.   

a) informacja PCPR w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu,  

d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji. 

11. Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

na lata 2011-2015, za 2012 r.   

a) informacja PCPR w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu,  

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji. 

12. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla powiatu wałeckiego. 

a) przyjęcie oceny. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 152 /2008 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek oraz przyznawania zwolnień od realizacji tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach prowadzonych 

przez Powiat Wałecki. 

      a)    ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

       b)    podjęcie uchwały.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 153 /2008 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

      a)    ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

       b)    podjęcie uchwały.   

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w 

części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od 

ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

      a)    ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

 b)    podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego 

udziału do 1460/10000 części w nieruchomości zabudowanej, położonej w Wałczu, przy ul. 

Dąbrowskiego 6, będącej własnością Powiatu Wałeckiego, stanowiącej Powiatowy Zasób 

Nieruchomościami.  

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie w wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego 

nieruchomości zabudowanej dwukondygnacyjnym budynkiem użytkowym z poddaszem, 

położonej w Wałczu, przy ul. Okulickiego 15, będącej własnością Powiatu wałeckiego, 

stanowiącej Powiatowy zasób Nieruchomości. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu,  

  b)   podjęcie uchwały.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu,  

  b)   podjęcie uchwały.  

19. Podjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Józefa Mikłaszewicza na czynności Starosty 

Wałeckiego.  

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Małgorzaty Mieczkowskiej na czynności 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu. 
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a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie oświadczenia Rady Powiatu w Wałczu. 

22. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków i zapytań. 

23. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

24. Wnioski i oświadczenia radnych. 

25. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 
 

a) otwarcie sesji, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XXIV sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał zaproszonych 

gości, radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, 

przedstawicieli mediów oraz pracowników Starostwa obsługujących sesję. 

 

b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan  

ogólny 17 radnych – obecni wszyscy radni; wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może 

podejmować prawomocne decyzje. 

 

a) przedstawienie porządku obrad, 

 

Porządek obrad XXIV sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję ( załącznik nr 3). 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas oznajmił, iż wszyscy radni Rady Powiatu 

otrzymali porządek obrad wraz z materiałami. Natomiast Zarząd Powiatu zgłosił zamiar 

wprowadzenia do porządku punktu pn. „Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu 

Powiatu w Wałczu do zawarcia porozumienia na utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej 

Szkoły Sztuk Pięknych w Wałczu.” 

 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu zgłosił propozycję zmiany  do porządku 

obrad XXIV sesji w postaci:  

 -  wprowadzenia punktu pn „Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w 

Wałczu do zawarcia porozumienia na utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej Szkoły 

Sztuk Pięknych w Wałczu” jako punkt 22 porządku sesji. 

 

Zgodnie z §18 ust.7 zdanie pierwsze Statutu – rada powiatu może wprowadzić zmiany w 

porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 

Wobec braku uwag do powyższej zmiany oraz braku innych propozycji zmian do porządku 

obrad XXIV sesji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku 

obrad punktu 22 pn. „Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w Wałczu 

do zawarcia porozumienia na utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk 

Pięknych w Wałczu”. 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad XXIV 

sesji punkt 22 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w 

Wałczu do zawarcia porozumienia na utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej Szkoły 

Sztuk Pięknych w Wałczu”. 

 

Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną. 

 

d) przyjęcie protokołu z XIII oraz XIV sesji Rady Powiatu. 
 

1) przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu.   

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XXII/ 2013 z obrad XXII sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła 

się 24 kwietnia 2013 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 09.03.2013 r.- 04.06.2013 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XXIV sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji.   

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

W związku z podjęciem przez Zarząd Powiatu w dniu 4 czerwca 2013 r. uchwały  

Nr 197/82/2013 w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, na mocy której przyznano 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Mikołaja w Wałczu dotację z budżetu powiatu w 

wysokości 10 tys. zł na prace konserwatorskie murów wieży kościoła,  poprosił o 

przedstawienie informacji na temat funkcjonowania przyjętej równo rok temu (26.06.2012.) 

przez Radę Powiatu uchwały Nr XV/ 118 /2012 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. Ponadto zwrócił się z prośbą o podanie informacji dotyczących decyzji jakie 

podjęło Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w trakcie posiedzenia  

w dniu 25 czerwca br., podczas którego odbyło się  ostateczne  badanie uchwały  

Nr XXII/160/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24 kwietnia 2013r. w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 r., w kontekście przyjętego przez Radę Powiatu 

podczas sesji nadzwyczajnej w dniu 24 czerwca br. programu naprawczego. 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Radu Powiatu 

Zapytał w jakiej formie Zarząd Powiatu przedstawi informacje?  
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Zwrócił się z zapytaniem do radnego Marka Pawłowskiego czy życzy sobie udzielenia 

informacji pisemnej czy wystarczy ustna? 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Odpowiedział, iż Zarząd Powiatu zadecyduje jaka jest dla niego wygodniejsza forma 

odpowiedzi.  

 

 

Zadecydowano  o udzieleniu  ustnej odpowiedzi. 

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

Przypomniał, iż w ubiegłym roku podczas XV, w trakcie której Rada Powiatu podjęła 

uchwałę Nr XV/ 118 /2012 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków Zarząd 

Powiatu zapewniał, że jeżeli w budżecie powiatu znajdą się środki finansowe na udzielenie 

dotacji na prace konserwatorskie, wówczas będą one przyznawane. Poinformował,  

iż w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 r. zaplanowano 20 tys. zł  z przeznaczeniem na 

dotacje na prace konserwatorskie. Przygotowano stosowny regulamin. Przyznał, iż od 

momentu wejścia w życie uchwały wpłynęło niewiele wniosków. Pierwszy wniosek 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Mikołaja w Wałczu został rozpatrzony pozytywnie. Ponadto 

prowadzone są rozmowy na temat udzielenia dotacji na prace konserwatorskie dla kościoła w 

Rutwicy oraz w Jabłonowie. Jeżeli oba wnioski spełnią wymagania formalne, zostaną 

rozpatrzone. Jednym z najważniejszych dokumentów wymaganym przy rozpatrywaniu 

wniosków jest pozwolenie wojewódzkiego konserwatora zabytków na prowadzenia prac, 

które mają być przedmiotem dotacji. Zaznaczył, iż udzielenie wsparcia finansowego przez 

Powiat Wałecki jest dla wnioskodawców ważnym elementem w ubieganiu się o 

dofinansowanie z innych źródeł.  

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Dodał, iż dzięki wsparciu finansowemu Powiatu Wałeckiego Parafia Rzymskokatolicka pw. 

Św. Mikołaja w Wałczu otrzymała dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości  

30 tys. zł, którą również wykorzysta na prace konserwatorskie murów wieży kościoła. 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

Poinformował, iż Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie podczas 

posiedzenia w dniu 25 czerwca br. umorzyło postępowanie w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały Nr XXII/160/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24 kwietnia 2013r. 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 r. Wobec powyższego budżet 

Powiatu Wałeckiego kształtuje się w sposób przedstawiony w uchwale nr XXIII/ 169 /2013 w 

sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 rok, podjętej przez Radę Powiatu 

podczas sesji nadzwyczajnej w dniu 24 czerwca br. 
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Jan Kaczanowicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Oznajmił, iż w przedmiotowej informacji podano, że Zarząd Powiatu podczas posiedzenia  

w dniu 30 kwietnia br. podjął uchwałę Nr 192/79/2013 w sprawie powołania komisji  

do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. Przetarg dotyczył 

dostawy energii elektrycznej do lokali, obiektów i na potrzeby oświetlenia drogowego 

Wałeckiej Grupy Zakupowej. Wobec powyższego zapytał co to jest Wałecka Grupa 

Zakupowa? 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż przetargiem na  dostawę energii elektrycznej zajmuje się Sekretarz Powiatu, 

który jest w tej chwili nieobecny. Niemniej wyjaśnił, iż w skład Wałeckiej Grupy Zakupowej 

wchodzi bardzo dużo podmiotów i instytucji z terenu Powiatu Wałeckiego oraz 

Czarnkowsko-Trzcianeckieego. Po przetargu uzyskano bardzo korzystną cenę za dostawę 

energii elektrycznej, co świadczy o tym, iż do przetargu warto występować grupą 

zamawiających.   

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Oznajmił, iż z wypowiedzi Skarbnika Powiatu wynika, że uchwały, które Rada Powiatu 

podjęła podczas sesji nadzwyczajnej w dniu 24 czerwca br. nie były omawiane podczas 

kolegium RIO w Szczecinie w dniu wczorajszym. Zwracając się z prośbą o przedstawienie 

informacji co do decyzji podjętych podczas posiedzenia Kolegium myślał, iż dotyczyć one 

będą właśnie tych uchwał. 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

Wyjaśnił, iż uchwały podjęte przez Radę Powiatu podczas sesji nadzwyczajnej omamiane 

były przez Kolegium RIO w Szczecinie jedynie w kontekście uchwały objętej postępowaniem 

w sprawie stwierdzenia nieważności. 

 

 

Wobec braku innych uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 09.03.2013 r.- 

04.06.2013 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXII sesji 

Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXII sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 24 kwietnia 2013 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu radni 

otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 
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a) przyjęcie sprawozdania. 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „Sprawozdanie z 

realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXII sesji Rady Powiatu 

powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.” 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXII sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXII sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 24 kwietnia 2013r., powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXII sesję Rady Powiatu, stanowi ono 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

a)  przyjęcie sprawozdania.   

Wobec braku uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych 

podczas XXII sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu 

Rady Powiatu w Wałczu” Przewodniczący Rady poddał niniejsze pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotowe sprawozdanie jednogłośnie. 

 

 

Ad pkt 5  

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Pisemne sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami radni 

otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

Do sprawozdania Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami uwag nie 

zgłoszono.       

 

 

Ad pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 10.04.2013 r. do 10.06.2013 r. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Pisemną informację o pracy Rady Powiatu w okresie od 10.04.2013 r. do 10.06.2013 r. radni 

otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu, stanowi ona załącznik  

nr 8  do niniejszego protokołu. 
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Do przedłożonej informacji nie wniesiono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady Powiatu 

poddał pod głosowanie przyjęcie „Informacji o pracy Rady Powiatu w okresie od 10.04.2013 

r. do 10.06.2013 r.” 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

Ad pkt 7  

Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2012 rok. 

 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 2012 r.; 

 

Informację o stanie mienia radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu  

w Wałczu; stanowi załącznik 9 do protokołu.  

 

b) sprawozdanie finansowe Powiatu Wałeckiego za rok 2012; 

 

Sprawozdanie finansowe Powiatu Wałeckiego za 2012 rok radni otrzymali w materiałach na 

XXIV sesję Rady Powiatu w Wałczu; stanowi załącznik 10 do protokołu. 

 

c) sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2012 rok; 

 

Sprawozdanie roczne Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2012 

rok radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu w Wałczu; stanowi załącznik 

11 protokołu. 

 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego w 

2012 r.; 

 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2012 roku; 

 

f) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok; 

 

- Uchwałę Nr XXX/ 172 / Z /2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 25 kwietnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu w Wałczu sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2012 rok,  

- Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok  

- Uchwałę Nr LIII.226.Z.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 5 czerwca 2013 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2012 rok radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu; 

powyższe stanowią załączniki 12; 13;14 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Bogdan Białas wystąpił z wnioskiem o nieodczytywanie podpunktów  

d, e i f zawartych w punkcie 7, porządku obrad ponieważ powyższe radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych, więc  mieli możliwość zapoznania się z nimi. 

 

Wobec braku uwag do powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony 

wniosek. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie odstąpiła od odczytania: 

d)  uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego w 2012 r.; 

e) wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu w 2012 roku; 

f) uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. 

 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu  

w Wałczu  absolutorium za 2012 rok. 

 

g) dyskusja; 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Oznajmił, że zatwierdzony przez Radę Powiatu budżet w grudniu ubiegłego roku ulegał 

licznym zmianom – łącznie dokonano ich 16.  Spowodowane one były zmieniającymi się 

dotacjami na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej, dotacjami na zadania własne, 

zmieniającą się subwencją ogólną, podatkiem dochodowym od osób fizycznych oraz 

pozyskaniem dodatkowych środków z różnych źródeł. W wyniku tych zmian plan budżetu 

powiatu wałeckiego za rok 2012 zamknął się po stronie dochodów kwotą 50 654 944 zł,  

co stanowi  93,8% planu. Natomiast po stronie wydatków zrealizowano 51 511 634 zł,  

co stanowi 91, 9% planu,  osiągając w tym przypadku deficyt w kwocie 856 690,48 zł. 

(42,7%) Ogólna kwota planowanych dochodów w stosunku do planu pierwotnego uległa 

zwiększeniu o 2 458 949 zł. Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 rok. Wskaźnik długu publicznego 

osiągnął wysokość 59,43% i nie przekroczył 60%. Istotną częścią budżetu były wydatki 

inwestycyjne które stanowiły 8%  wydatków ogółem tj. ponad 4 mln zł. Środki finansowe  

z powyższych w głównej  mierze przeznaczono na: 

- przebudowę drogi powiatowej nr 1984Z Mirosławiec ul. Parkowa i Orla. Inwestycja  

ta zamknęła się kwotą 1,3 mln zł, z czego 0,8 mln zł (62%) pozyskano w formie dotacji  

z Gminy Mirosławiec oraz Urzędu Wojewódzkiego, 

- realizację projektu „Usprawnienie zarządzania energią poprzez termomodernizację obiektów 

użyteczności publicznej” polegającego na termomodernizacji budynku przy ul. 

Kościuszkowców 10 oraz budowie instalacji solarnych na budynku Domu Pomocy 

Społecznej i Internatu Zespołu Szkół nr 1. Wydatkowano kwotę 1,4 mln pokrytą środkami 

zewnętrznymi w wysokości 1,1 mln zł a więc w 79%. 

W 2012 roku pozyskano wzorem lat poprzednich środki zewnętrzne na realizację „miękkich” 

projektów w Powiatowym Urzędzie Pracy oraz Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie  

w ogólnej kwocie 2,8 mln zł.  

Podsumowując zauważył, iż przy trudnym do wykonania budżecie Powiatu Wałeckiego  na 

2012 r. udało się zrealizować kilka ważnych inwestycji. Zarząd Powiatu zdaje sobie sprawę, 

że zobowiązania finansowe, przejęte przez powiat po byłym Szpitalu Powiatowym 
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uniemożliwiają podjęcie szerszych działań inwestycyjnych. Niemniej Zarząd Powiatu szuka 

możliwości, które pozwolą na realizację inwestycji istotnych dla powiatu i społeczności 

lokalnej. 

 

 

Marek Pawłowski - Rady Powiatu w Wałczu 

Poinformował, iż wypowie się w imieniu Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat”. 

Absolutorium to nic innego jak akceptacja wykonania budżetu udzielona Zarządowi Powiatu 

przez Radę Powiatu. Absolutorium to nie pora na debatę nad budżetem, nad stanem finansów 

czy przyczyn zadłużenia powiatu. Również nie pora na debatę nad wszystkimi zagadnieniami 

dotyczącymi pracy Zarządu Powiatu. To jedynie czas na ocenę czy przyjęty przez Radę 

Powiatu budżet na 2012 rok  Zarząd Powiatu ze starannością zrealizował. Jak już wspomniał 

w swojej wypowiedzi Starosta Wałecki budżet przyjęty w grudniu 2011 r. w ciągu minionego 

2012 roku aktualizowany był szesnaście razy. W wyniku tych zmian dochody budżetu 

zamknęły się w kwocie ok. 54  mln zł, a  wydatki w kwocie ok. 56 mln zł. Pomimo ostatnich 

zmian w budżecie powiatu na 2012r., dokonanych pod koniec 2012 roku nie uzyskano 

planowanych dochodów w kwocie  ponad 3,3 mln zł, a wydatki ograniczono o ponad 4,5 mln 

zł. Zarówno Regionalna Izba Obrachunkowa jak i  Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w 

Wałczu nie doszukała się w realizacji budżetu niedociągnięć, które mogłyby skutkować 

nieudzieleniem Zarządowi Powiatu absolutorium. Członkowie Klubu Radnych Rady Powiatu 

„Wspólny Powiat” podzielają ten pogląd, stojąc na stanowisku, iż Zarząd Powiatu powinien 

absolutorium uzyskać. 

 

Po przeprowadzeniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego podpunktu                 

w porządku sesji.  

 

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 

2012 r.; 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie Rady informację o 

stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 2012 r. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2012 

roku; 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2012 roku radni otrzymali w materiałach  

na XXIV sesję Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt 

uchwały.  

W wyniku głosowania w trybie jawnym Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXIV/ 173 /2013 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 

rok.  

 

Niniejsza uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 16 do  protokołu.  
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j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 

absolutorium za 2012 rok. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2012 

rok radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

W wyniku głosowania w trybie jawnym Rada Powiatu w Wałczu jednogłośnie udzieliła 

Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2012 rok, podejmując uchwałę  

Nr XXIV/ 174 /2013 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu w Wałczu za 2012 rok. 

 

Niniejsza uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 18 do protokołu.  

 

Starosta Wałecki w imieniu Zarządu Powiatu oraz Skarbnika Powiatu podziękował Radzie 

Powiatu za udzielenie absolutorium za 2012 rok. Jest to wyraz uznania dla wspólnej pracy 

zarówno Zarządu Powiatu jak i Rady Powiatu. Jednogłośne udzielenie Zarządowi Powiatu 

absolutorium mobilizuje do dalszej pracy, która z pewnością nie jest łatwa z uwagi na trudny 

do wykonania budżet. W skład Rady Powiatu wchodzi 17 mądrych ludzi, którzy uczynią 

wszystko, by budżet był bezpieczny i by w tych trudnych czasach można było realizować 

najważniejsze zadania dla społeczności lokalnej. 

 

Do powyższych przyłączył się również Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas. 

 

 

Ad pkt  8 

Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2012 rok.  

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona załącznik 

nr 19 do protokołu. 

 

b) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 20  do protokołu. 

                 

                 c)  dyskusja, 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż nie zamierzał zabierać głosu w dyskusji, jednak skorzysta z obecności Pana 

Pawła Suskiego Posła na Sejm RP, by porozmawiać na temat obwodnicy miasta Wałcza. 

Ponieważ elementem Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na 

lata 2011-2020  jest lobbowanie na rzecz budowy obwodnicy Miasta Wałcza zapytał, czy z 

punktu widzenia Posła na Sejm RP Rada Powiatu może w jakiś sposób wesprzeć działania 
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mające na celu realizację tego przedsięwzięcia? Poinformował, iż Rada Ministrów 

wprowadziła zmiany w Programie Budowy Dróg Krajowych i Autostrad na Lata 2011-2015, 

polegające na dodaniu załącznika nr 5, w którym wykazano listę inwestycji przewidzianych 

do realizacji w nowej perspektywie finansowej UE 2014-2020. Wśród inwestycji 

znajdujących się na tej liście nie ma obwodnicy Miasta Wałcza. W związku z powyższym  25 

czerwca br. podczas sesji Rada Miasta Wałcz i Burmistrz Miasta Wałcz  wystosowała  apel 

do Premiera Rzeczypospolitej Polskiej i Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o objęcie 

obwodnicy Wałcza limitem finansowym pozwalającym na rozpoczęcie robót w 2014 r. 

 

 

Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

W pierwszej kolejności pogratulował Zarządowi Powiatu udzielenia przez Radę Powiatu 

absolutorium. Następnie odniósł się do pytania radnego Marka Pawłowskiego informując, iż 

Rada Miasta Wałcz i Burmistrz Miasta Wałcz w dniu wczorajszym przyjęła apel do Prezesa 

Rady Ministrów wyrażający swoje zaniepokojenie wyłączeniem budowy obwodnicy z prac 

priorytetowych objętych Programem Budowy Dróg Krajowych i Autostrad na lata 2011-2015. 

Ten apel jest niejako wsparciem wszystkich środowisk. Przyznał, iż bardzo jest zadowolony, 

z zadanego mu pytania, gdyż Rada Powiatu również może wesprzeć powyższe działania. 

Zaznaczył, iż podczas sesji Rady Miasta Wałcz dość obszernie wypowiadał się na temat 

wprowadzonych przez Radę Ministrów zmian w/w Programie. Mówiąc w skrócie „budżet 

drogowy państwa” w nowej perspektywie UE 2014-2020 jest priorytetowo ukierunkowany na 

łączenie aglomeracji miejskich czyli na dokończenie budowy autostrad oraz dróg szybkiego 

ruchu łączących duże miasta. W ramach nowego załącznika nr 5 do programu drogowego 

realizowane będą inwestycje na drogach krajowych jak: S5- łączenie Wrocławia z 

Poznaniem, S7- Warszawy z Gdańskiem, S8- Radziejowice z Białymstokiem, S3- Sulechów-

Legnica i Legnica-Lubawka. W związku z tym, iż Województwo Zachodniopomorskie 

uwzględnione jest jedynie w marginalnym stopniu w planie budowy dróg parlamentarzyści z 

Województwa Zachodniopomorskiego odbyli w tej sprawie spotkanie z premierem. Z 

przeprowadzonej rozmowy wynika, że droga S6 Gdańsk-Szczecin ma szanse na realizację, 

niemniej nie dotyczy ona budowy obwodnicy Wałcza. Zaznaczył, iż droga krajowa nr 10, w 

której pasie planowana jest budowa obwodnicy miasta Wałcza została przesunięta do 

realizacji po 2020 roku, co jest bardzo niepokojące. Minister Finansów Jacek Rostowski 

podczas posiedzenia Rady Ministrów zaznaczy, iż nie będzie rozdrobnienia, realizacji 

podlegać będą jedynie inwestycje drogowe łączące duże aglomeracje miejskie, natomiast 

wszelkie obwodnice zostały przesunięte do realizacji po 2020 roku. Niemniej podczas 

ostatniego posiedzenia Rady Ministrów Minister Transportu Sławomir Nowak zapewniał, iż 

zostanie utworzona lista rezerwowa, na której znajdzie się również obwodnica Wałcza. 

Niemniej były to jedynie zapewnienia słowne. Zaznaczył, iż dokumentacja projektowa 

obwodnicy Wałcza będzie już gotowa w pierwszym kwartale 2014 roku. Z tym, że jeżeli nie 

będzie zagwarantowanego finansowania inwestycji, to Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 

Autostrad  nie wystąpi z wnioskiem o  pozwolenie na budowę. Przyznał, że nie ma wsparcia 

w parlamencie, a jego starania o obwodnicę nie spotykają się nawet ze zrozumieniem innych 

parlamentarzystów z województwa zachodniopomorskiego. Budowa obwodnicy Wałcza jest 

bardzo kosztowna. Minister Nowak wyraźnie zaznaczył, iż przy aktualnych potrzebach dróg 

ekspresowych nikt nie przekaże 600 mln zł na poprawę bytu społeczności rzędu 25 tys. 

Dodał, iż nie chce w tym miejscu wskazywać na fakt, że Wałcz został uznany za prowincję. 

Wyraził zdanie, iż wszyscy musimy skonsolidować siły by „Warszawa” zauważyła nasze 

potrzeby. Zaznaczył, że Wałcz jest jedynym miastem na odcinku od Płońska po Szczecin, 

gdzie droga krajowa Nr 10 jest „zakorkowana”. Wyraził zdanie, iż z pewnością apel Rady 

Powiatu o uwzględnienie w Programie Budowy Dróg Krajowych 2011-2015 budowy 
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obwodnicy Wałcza na pewno będzie wsparciem dla wspólnej idei. Ponadto poinformował,  

iż podczas wczorajszych obrad Rady Miasta Wałcz zastanawiano się również nad tym,  

jak skutecznie poprawić wewnętrzną organizację ruchu w mieście. Wyraził zdanie, iż nie jest 

ona dobrze rozwiązana. Przypomniał, że dwa lata temu Rada Miasta przyjęła wnioski  

z przeprowadzonej przez specjalistów profesjonalnej analizy ruchu pojazdów w mieście. 

Jednym z nich było przywrócenie dwukierunkowego ruchu na ulicy Kilińszczaków.  

Zauważył, iż dodatkowe zagęszczenie ruchu wewnątrz miasta, w pewnych godzinach, 

powoduje postój aut na przejściach kolejowych, gdzie w okolicach godziny 15, po otwarciu 

szlabanów ulica Wojska Polskiego na odcinku od Kauflanda w kierunku Dolnego Miasta jest 

praktycznie nieprzejezdna. Warto zastanowić się nad tym czy ruch uliczny zatrzymywać w 

centrum, czy też starać się go rozładować. Obecnie szeroka ulica Kilińszczaków jest 

jednokierunkową i właściwie służy jako parking, dla aut ustawiających się wzdłuż jej linii 

bocznej. Na zakończenie oświadczył, iż jak najbardziej popiera inicjatywę Rady Powiatu 

dotyczącą wystosowania apelu w sprawie budowy obwodnicy Wałcza. 

 

 

O godzinie 13.40 obrady XXIV sesji opuścił Sekretarz Powiatu Zbigniew Wolny. 

 

 

Janusz Różański- Radny Rady Powiatu  

Poinformował, iż kiedy tylko ukazał się załącznik Nr 5 do Programu Budowy Dróg 

Krajowych i Autostrad na lata 2011-2015 skontaktował się z radnymi Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego, z klubu SLD i poprosił, by dowiedzieli się o szczegółach 

powyższego w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie.  Z informacji, 

które uzyskał wynika, iż w załączniku nr 5, w którym wskazano listę inwestycji 

realizowanych w nowej perspektywie finansowej UE 2014-2020 nie ma ani kilometra drogi 

ekspresowej i autostrady przebiegających przez teren Województwa Zachodniopomorskiego. 

Ponadto budżet GDDKiA w Szczecinie ma być również ściśle określony. Jeżeli chodzi o 

dokumentację budowy obwodnicy Wałcza nadal będzie przygotowywana, gdyż na powyższe 

GDDKiA w Szczecinie ma zabezpieczone środki finansowe. Wyraził pogląd, iż może się 

zdążyć, że GDDKiA nie będzie miała  na co wydatkować środków finansowych, gdyż 

dokumentacja na budowę  drogi ekspresowej S6 Goleniów- początek obwodnicy Słupska, za 

którą lobbują dwa województwa: pomorskie i zachodniopomorskie nie jest przygotowana. 

Być może, że budowa obwodnicy Wałcza będzie miała szansę na powodzenie, lecz wszystko 

zależy od GDDKiA w Szczecinie, Dlatego też  Rada Powiatu podobnie jak Rada Miasta 

Wałcza powinny lobbować budowę obwodnicy Wałcza. 

 

      d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady   

informację o stopniu realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2012 rok.  

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 
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Janusz Różański Radny Rady Powiatu 

Zwracając się do Przewodniczącego Rady Powiatu zapytał jaka jest jego decyzja w sprawie 

wystosowania apelu do Prezesa Rady Ministrów o objęcie obwodnicy Wałcza limitem 

finansowym pozwalającym na rozpoczęcie robót w 2014 r.? 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż ze względów organizacyjnych musi zastanowić się jak tą sprawę właściwie 

przeprowadzić. Ponadto projekt uchwały musi zostać jeszcze przygotowany. Po przerwie 

wszystko się wyjaśni, wówczas poinformuje o ustaleniach. 

 

 

Ad pkt  9 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za             

2012 rok. 

 

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 

 

Sprawozdanie pisemne PCPR w Wałczu   radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi 

ono załącznik nr 21 do protokołu. 

 

b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 22 do protokołu. 

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 23 do protokołu. 

 

d) przyjęcie sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag i zapytań do powyższego  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

Rady sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za  

2012 rok.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższe sprawozdanie. 

 

 

Ad pkt 10 

Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2007-2013, za 2012 rok.   

 

a) informacja  PCPR w Wałczu, 

 

Informację  pisemną PCPR w Wałczu   radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona 

załącznik nr 24 do protokołu. 
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b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 25 do protokołu. 

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 26 do protokołu. 

 

d) dyskusja 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 

 

e) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do powyższej  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat realizacji „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2007-2013, za 2012 rok ”.   

 

 W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

Ad pkt 11 

Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2011-2015, za 2012 rok.  

 

a) informacja PCPR w Wałczu  

 

Informację  pisemną PCPR w wałczu radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona 

załącznik nr 27 do protokołu. 

 

b) Zarządu Powiatu  w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 28 do protokołu. 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 28 do protokołu. 

 

d) dyskusja 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 

 

e) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji   Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych za na lata 2011-2015, za 2012 rok”.   
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W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

Ad pkt 12 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla powiatu wałeckiego. 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla powiatu wałeckiego radni otrzymali w 

materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu; stanowi ona załącznik nr 30 do protokołu. 

 

 

a) przyjęcie oceny. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady Ocenę 

zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla powiatu wałeckiego. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił dziesięciominutową przerwę od 13
50

 do 14
00

.  

 

 

Po przerwie o godzinie 14
00

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XXIV sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odnośnie propozycji radnego Marka Pawłowskiego oraz Janusza Różańskiego w sprawie 

wystosowania przez Radę Powiatu apelu dotyczącego budowy obwodnicy miasta Wałcza 

poinformował, iż zostanie ona przyjęta jako wniosek w punkcie 25 pn. „Wnioski i 

oświadczenia radnych”. 

 

 

Ad.pkt. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 152 /2008 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania i rozmiaru zniżek oraz przyznawania zwolnień od realizacji tygodniowego 

obowiązującego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki.  

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na  XXIV 

sesję Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż sporządzenie tekstu 

jednolitego aktu normatywnego stanowi realizację obowiązku wynikającego z ustawy z dnia 

20 lipca 2000r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych. 

Zgodnie z art.16 ust.3 i 4 powołanej ustawy teksty jednolite aktów normatywnych innych niż 

ustawa ogłasza organ właściwy do wydania aktu normatywnego. Tekst jednolity ogłasza się w 

formie obwieszczenia w dzienniku urzędowym, w którym dany akt normatywny ogłoszono.  

W materiałach oprócz projektu uchwały zamieszczono Obwieszczenie Rady Powiatu w 
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Wałczu w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego sporządzone w Edytorze Aktów Prawnych 

XML, po to by radni widzieli w jakiej formie zostanie ono opublikowane  

w Zachodniopomorskim Dzienniku Urzędowym. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.2013 r. 

  

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 175 /2013  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 152 /2008 Rady Powiatu  

w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek oraz przyznawania zwolnień od realizacji tygodniowego obowiązującego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach 

prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

Obwieszczenie Rady Powiatu w Wałczu z dnia 26 czerwca 2013 r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 152 /2008 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 

2008 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz przyznawania zwolnień 

od realizacji tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

Ad.pkt. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 153 /2008 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w jednostkach 

prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.2013 r. 

  

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 176 /2013  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 153 /2008 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat 

Wałecki. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Obwieszczenie Rady Powiatu w Wałczu z dnia 26 czerwca 2013 r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały Nr XVII / 153 /2008 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 

2008 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki stanowi załącznik nr 34 do 

protokołu. 

 

 

Ad.pkt. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości 

lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub 

odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej.  

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.2013 r. 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 177 /2013  

w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z 

odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia 

opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieograniczonego udziału do 1460/10000 części w nieruchomości zabudowanej, 

położonej w Wałczu, przy ul. Dąbrowskiego 6, będącej własnością Powiatu Wałeckiego, 

stanowiącej Powiatowy Zasób Nieruchomościami.         
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 178 /2013 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego udziału do 

1460/10000 części w nieruchomości zabudowanej, położonej w Wałczu, przy ul. 

Dąbrowskiego 6, będącej własnością Powiatu Wałeckiego, stanowiącej Powiatowy Zasób 

Nieruchomościami. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie w wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości zabudowanej dwukondygnacyjnym budynkiem 

użytkowym z poddaszem, położonej w Wałczu, przy ul. Okulickiego 15, będącej 

własnością Powiatu wałeckiego, stanowiącej Powiatowy zasób Nieruchomości. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.203 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 179 /2013 

w sprawie w wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego 

nieruchomości zabudowanej dwukondygnacyjnym budynkiem użytkowym z poddaszem, 

położonej w Wałczu, przy ul. Okulickiego 15, będącej własnością Powiatu wałeckiego, 

stanowiącej Powiatowy zasób Nieruchomości. 
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Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wskazania kandydata na członka Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję. 

Wniosek Starosty Wałeckiego dotyczący wytypowania kandydata z Rady Powiatu na członka 

Powiatowej Rady Zatrudnienia oraz pismo Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego dotyczące wyrażenia opinii Komisji w sprawie  wskazania kandydata na 

członka Powiatowej Rady Zatrudnienia stanowią kolejno załącznik nr 38; 39 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowej Rady Zatrudnienia w latach 2009-2013 V kadencji 

stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Jako kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia zaproponował radnego Marka 

Pawłowskiego. Dodał, iż radny był członkiem Powiatowej Rady Zatrudnienia minionej 

kadencji. Wyraził pogląd, iż doświadczenie, które posiada zaprocentuje w nowej kadencji. 

Dlatego też zwrócił się z prośbą do Rady Powiatu o wyrażenie zgody na delegowanie ze 

swojego grona radnego Marka Pawłowskiego, by mógł uczestniczyć w obradach  Powiatowej 

Rady Zatrudnienia kolejnej kadencji. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

Zwrócił się z zapytaniem do radnego Marka Pawłowskiego czy wyraża zgodę na zgłoszenie 

jego kandydatury na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia? 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Podziękował za zgłoszenie jego osoby jako kandydata z Rady Powiatu na członka 

Powiatowej Rady Zatrudnienia, dodając, iż na powyższe wyraża zgodę. Wyjaśnił, że 

Powiatowa Rada Zatrudnienia powoływana jest przez Starostę spośród kandydatów 

zgłoszonych przez uprawnione instytucje i organizacje, jest jego organem opiniodawczo-

doradczym w zakresie polityki lokalnego rynku pracy. Następnie poinformował, iż członkiem 

Powiatowej Rady Zatrudnienia jest już stosunkowo długo. Ostatnie dwie minione kadencje 

uczestniczył w radzie wspólnie z radnym Tadeuszem Łożeckim, który był jej 

przewodniczącym. Zaznaczył, iż współpraca układała się bardzo dobrze. Nawet w przypadku 

różnicy zdań, zawsze dochodzono do porozumienia.  Za współpracę serdecznie podziękował 

radnemu Tadeuszowi Łożeckiemu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady Powiatu o zezwolenie Członkowi Zarządu 

Powiatu Tadeuszowi Łożeckiemu na przedstawienie w kuliku zdaniach sprawozdania 

podsumowującego pracę Powiatowej Rady Zatrudnienia latach 2009-2013 – V (minionej) 

kadencji. 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

Oznajmił, iż nie ma nic przeciwko powyższemu. 

 

 

Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu  

Poinformował, iż przed sesją radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Powiatowej Rady 

Zatrudnienia w latach 2009-2013 V kadencji, na niektóre zapisy w powyższym pragnie 

zwrócić uwagę. W skład Powiatowej Rady Zatrudnienia minionej kadencji zostali powołani:  

 pośród przedstawicieli terenowych struktur organizacji związkowych   

Gerard Falgowski – reprezentujący Niezależny Samorządny Związek Zawodowy 

„Solidarność” Region Wielkopolski 

 spośród  przedstawicieli terenowych struktur organizacji pracodawców 

Stefan Nurek – reprezentant Wielkopolskiej Izby Rzemieślniczej w Poznaniu  

Jacek Winiarski – reprezentant  Stowarzyszenia Inicjatyw Gospodarczych w Wałczu 

 spośród  przedstawicieli społeczno-zawodowych organizacji rolników 

Tomasz Lisowski   z  Zachodniopomorskiej  Izby Rolniczej 

 spośród przedstawicieli jednostek samorządu terytorialnego 

Tadeusz Łożecki – członek Zarządu Powiatu w Wałczu, Radny Rady Powiatu 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu w Wałczu 

Janusz Bartczak – Zastępca Wójta Gminy Wałcz 

Piotr Saryczew – Radny Rady Miejskiej w Mirosławcu 

Lech Zaskórski – Radny Rady Miejskiej w Człopie 

Zofia Szczotkiewicz – Radna Rady Miejskiej w Tucznie 

W okresie kadencji  w dniu 31.03.2011 r.  zarządzeniem nr 11/2011 Starosta Wałecki 

odwołał z powodu utraty mandatu radnych po wyborach 2010 r. Piotra Saryczewa, Lecha 

Zaskórskiego i Zofię Szczotkiewicz i powołał w ich miejsce Krzysztofa Harę  Burmistrza 

Miasta i Gminy  Tuczno,  Dariusza Bartosika  Wiceburmistrza Miasta i Gminy w Mirosławcu  

i  Jerzego Bekkera Sekretarza Miasta i Gminy w Człopie. Inauguracyjne posiedzenie 

Powiatowej Rady Zatrudnienia odbyło się w dniu 27 maja 2009 r. Członkowie  zapoznali się 

ze  statusem i zakresem działania Rady oraz  dokonali  wyboru Przewodniczącego,  którym 

został  Tadeusz Łożecki  i  Wiceprzewodniczącego,  którym został Gerard Falgowski. W 

okresie mijającej kadencji Powiatowa Rada Zatrudnienia odbyła 21 posiedzeń, podczas 

których wydała łącznie 35 uchwał i 19 opinii. Oznajmił, iż nie będzie mówił o tematyce 

posiedzeń rady, gdyż szczegółowe dane w tym zakresie zawarte są w przedłożonym radnym 

sprawozdaniu. Poinformował, że w 2009 r. członkowie Powiatowej Rady Zatrudnienia w 

Wałczu uczestniczyli w szkoleniu dotyczącym ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach 

rynku pracy  i kompetencji rad zatrudnienia. Dzięki temu szkoleniu członkowie Powiatowej 

Rady Zatrudnienia rozumieli doskonale problemy Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu oraz 

rynku pracy. Cztery lata działalności  Powiatowej Rady Zatrudnienia to czas ścisłej i owocnej 

współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy i aktywnej działalności na rzecz promocji 

zatrudnienia i łagodzenia skutków bezrobocia. Następnie serdecznie podziękował wszystkim 

członkom Powiatowej Rady Zatrudnienia, a w szczególności radnemu Markowi 

Pawłowskiemu, pani dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu Wandzie Grochowskiej-

Sknieczna oraz Staroście Waleckiemu Bogdanowi Wankiewiczowi. Wyraził zdanie, iż rada 

starała się wspierać Starostę Wałeckiego w działaniach z zakresu polityki lokalnego rynku 

pracy najlepiej jak potrafiła. Zaznaczył, iż sytuacja na powiatowym rynku pracy w trakcie 

trwania kadencji rady kształtowała się różnie, ogólnie mówiąc była trudna. Programy 

zatwierdzane przez Powiatową Radę Zatrudnienia i przedsięwzięcia, których się podejmowała 

wspólnie z Powiatowym Urzędem Pracy służyły niewątpliwie społeczności lokalnej, za co 

jeszcze raz serdecznie podziękował. Następnie poinformował, iż niebawem zostanie 
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przedłożony do zatwierdzenia Radzie Ministrów projekt zmian do ustawy z dnia 20 kwietnia 

2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, w którym proponuje się 

zwiększenie roli partnerów społecznych (w tym rad zatrudnienia) w procesie zarządzania 

środkami Funduszu Pracy, programowania i monitorowania polityki rynku pracy. Zakłada się 

m. in. że w miejsce Naczelnej Rady Zatrudnienia utworzona zostanie Rada Rynku Pracy, 

będąca organem opiniodawczo – doradczym Ministra Pracy w sprawach rynku pracy. W 

miejsce dotychczasowych wojewódzkich i powiatowych rad zatrudnienia utworzone zostaną 

wojewódzkie i powiatowe rady rynku pracy. Przewodniczącymi tych rad będą odpowiednio 

marszałek województwa i starosta. Członkami tych rad będą przedstawiciele 

reprezentatywnych organizacji związkowych w rozumieniu ustawy z dnia 6 lipca 2001 r.                       

o Trójstronnej Komisji do Spraw Społeczno – Gospodarczych i wojewódzkich komisjach 

dialogu społecznego. W skład rad będą powoływani również skarbnicy albo inne osoby 

odpowiedzialne za finanse w województwie i powiecie. Zmiany do ustawy z dnia 20 kwietnia 

2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy najprawdopodobniej wejdą  

w życie najpóźniej do dnia pierwszego stycznia 2015 r. Na zakończenie w imieniu 

Powiatowej Rady Zatrudnienia minionej kadencji podziękował za wsparcie jakie udzieliło jej 

kierownictwo PUP w Wałczu oraz Starosta Wałecki. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż członkowstwo w Powiatowej Radzie zatrudnienia nie wiąże się z 

otrzymywaniem gratyfikacji finansowej w postaci diet. Jest to funkcja społeczna. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.06.2013 r. proponując na kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia radnego 

Marka Pawłowskiego. 

 

c) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 180 /2013  

w sprawie wskazania kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 19 

Podjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Józefa Mikłaszewicza na 

czynności Starosty Wałeckiego.  

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja podczas posiedzenia w dniu 10 czerwca 2013 r. przeprowadziła analizę skargi 

pana Józefa Mikłaszewicza na czynności Starosty Wałeckiego oraz wypracowała 

przedmiotowy  projekt odpowiedzi na skargę. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 16 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXIV/ 181 /2013 w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pana Józefa Mikłaszewicza na czynności Starosty Wałeckiego.  

 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 20 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Małgorzaty Mieczkowskiej na 

czynności Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja podczas posiedzenia w dniu 10 czerwca 2013 r. przeprowadziła analizę skargi 

pani Małgorzaty Mieczkowskiej na czynności dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Wałczu oraz wypracowała przedmiotowy  projekt odpowiedzi na skargę. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 16 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXIV/ 182 /2013w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pani Małgorzaty Mieczkowskiej na czynności Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Wałczu.  

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 21 

Podjęcie uchwały w sprawie oświadczenia Rady Powiatu w Wałczu.  
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Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na XXIV sesję Rady Powiatu; stanowi 

załącznik nr 46 do protokołu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Oświadczył, iż informacje na temat Platformy Rozwoju Kształcenia Zawodowego 

przedstawiona została przez niego podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu w dniu 10.06.2013r. Jeżeli radni będą mieli pytania dotyczące 

przedmiotowego tematu z przyjemnością udzieli na nie odpowiedzi. Zaznaczył, iż powstanie 

Platformy Rozwoju Kształcenia Zawodowego jest bardzo ważne dla powiatu, szczególnie dla 

szkół ponadgimnazjalnych kształcących młodzież w kierunkach zawodowych. W pracach nad 

jej utworzeniu bierze udział zespół osób różnych profesji, dlatego też  wierzy, że dzięki niej  

w przyszłości powołanie zostanie Centrum Praktycznego Kształcenia w Wałczu. 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Poinformował, iż Platforma Rozwoju Kształcenia Zawodowego jest projektem dotyczącym 

modernizacji oferty kształcenia zawodowego poprzez powiązanie go z potrzebami lokalnego 

rynku pracy. Realizowany jest przez Wyższą Szkołę Administracji Publicznej w Szczecinie, 

natomiast Powiat Wałecki został wytypowany do jego pilotażu. Projekt w całości 

finansowany jest ze środków Unii Europejskiej. Platforma Rozwoju Kształcenia 

Zawodowego to innowacyjny projekt z Priorytetu IX POKL z komponentem 

ponadnarodowym, który prowadzony jest od 2012 roku. Produktem finalnym  projektu ma 

być między innymi powołanie Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego, opracowanie 

programu doradztwa dla uczniów gimnazjów i szkół prowadzących kształcenie w zawodach - 

ukierunkowanego na rozwój kariery zawodowej, a także dla nauczycieli i szkolnych 

doradców zawodowych. Grupą docelową są podmioty działające w obszarze związanym  

z analizą lokalnego rynku pracy, w tym instytucje rynku pracy PUP, szkoły i placówki 

oświatowe prowadzące kształcenie w zawodach, szkoły gimnazjalne oraz Jednostki 

Samorządu Terytorialnego. W praktyce, w Powiecie Wałeckim, który będzie prowadził 

pilotaż, zostanie przeprowadzone testowanie funkcjonowania multimedialnej platformy,  

za pomocą której szkoły, uczniowie i pracodawcy otrzymają bezpośredni dostęp  

do najświeższych i aktualnych danych dotyczących określonych kwestii: ofert pracy, bazy 

szkół i uczniów, ofert praktyk zawodowych, porad prawnych.  

Następnie poinformował, iż projekt uchwały nie był opiniowany przez Komisję Budżetu  

i Spraw Społecznych, gdyż zgodnie z §15 ust. 5 uchwały będące apelami, deklaracjami, 

oświadczeniami i opiniami nie podlegają obowiązkowi zaopiniowania przez właściwą 

komisję stałą. Projekt uchwały powstał z  inicjatywy Zarządu Powiatu 

 

a) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 183 /2013 

w sprawie oświadczenia Rady Powiatu w Wałczu.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
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Ad pkt 22 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w Wałczu do zawarcia 

porozumienia na utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych  

w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali  20 czerwca 2013 r.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

26.06.2013 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zaznaczył, iż nie zamierza polemizować z fachowcami od zarządzania oświatą, a za takich 

uważa członków Zarządu Powiatu w kwestii ilości szkół ponadgimnazjalnych, profilów ich 

kształcenia czy programów nauczania. Poinformował, iż interesują go sprawy finansowe 

związane z budżetem powiatu. Przypomniał, iż podczas sesji nadzwyczajnej, która odbyła się 

24 czerwca br. panowie Starostowie wypowiadali się na temat problemów finansowych  

w oświacie i konieczności zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa m.in. na pokrycie 

wydatków bieżących z zakresu oświaty i pomocy społecznej, które jednocześnie wpływają na 

wzrost zadłużenia powiatu. W związku z powyższym zapytał czy utworzenie 

Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych w Wałczu będzie miało negatywny czy pozytywny 

wpływ na budżet powiatu? Następnie poinformował, iż ma zamiar złożyć wniosek. Niemniej 

jeżeli Zarząd Powiatu uzna, że termin jego realizacji nie jest możliwy do zachowania, 

wówczas od niego odstąpi. Wobec powyższego złożył do Zarządu Powiatu oraz Komisji 

Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu wniosek o przygotowanie na sesję sierpniową 

informacji o stanie finansowym szkół ponadgimnazjalnych powiatu wałeckiego  

oraz o możliwości ich finansowania w latach kolejnej kadencji Rady Powiatu w Wałczu. 

Zaznaczył, że jeżeli wniosek jest możliwy do zrealizowania, to z góry dziękuje, natomiast 

jeżeli nie, prosi o wskazanie dogodnego dla Zarządu Powiatu terminu jego realizacji. 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zapytał, czy radny Marek Pawłowski wie o tym, że swój  wniosek powinien złożyć w punkcie 

20 porządku obrad sesji pn. „Wnioski i oświadczenia radnych”. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział twierdząco, dodając iż nie chciał już powracać w dalszej części obrad sesji do 

tematu oświaty. 
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Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zaproponował, by radny Marek Pawłowski swój wniosek złożył w punkcie 20 porządku 

obrad sesji pn. „Wnioski i oświadczenia radnych”. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Oświadczył, iż pytanie zadane przez radnego Marka Pawłowskiego jest całkowicie zasadne. 

Aczkolwiek przypomniał, iż podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych 

Zarząd Powiatu informował, że subwencja oświatowa przyznawana na każdego ucznia w 

przypadku szkół artystycznych czy też szkoły mistrzostwa sportowego jest znacznie wyższa, 

niż w przypadku „zwykłych” szkół ogólnokształcących, czy techników i wynosi ok. 10 tys. zł, 

co w przypadku powiatu wałeckiego w zupełności wystarczy na „zabezpieczenie procesu 

dydaktycznego”.  Szkoły artystyczne otrzymują dodatkowe środki finansowe z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, dlatego też najważniejsze jest to, by zgłosiła się 

wystarczająca liczba młodzieży chętnych do kontynuowania nauki w tej szkole, a wówczas na 

pewno będzie dochodowa. Jeżeli zgłosi się zbyt mała liczba uczniów wówczas szkoła nie 

zostanie utworzona.  Jak już podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

które odbyło się przed sesją wspominał Dyrektor II LO w Wałczu Leszek Molka przedmioty 

ogólnokształcące wykładane będą przez nauczycieli zatrudnionych w II LO w Wałczu, 

natomiast 3 przedmioty artystyczne przez nauczyciela również zatrudnionego w II LO oraz 

innych dodatkowo zatrudnionych w nowej szkole. Na zakończenie zaznaczył, iż jest to bardzo 

dobry kierunek, w przeciwnym razie Zarząd Powiatu nie czynił by starań do jego utworzenia. 

 

 

Robert Tobiasz – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Starosty Wałeckiego z zapytaniem jakie spektrum terytorialne będzie brane 

pod uwagę dla funkcjonowania Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych? Wyraził swoje 

zaniepokojenie faktem, że jeżeli do nowo utworzonej szkoły będzie przyjmowana młodzież z 

terenu Wałcza, to wówczas nabór do szkół gimnazjalnych miejskich może osiągnąć niższe 

wartości. Dodał, że powszechnie wiadomo, iż problem zmniejszającej się liczby uczniów 

dotyczy zarówno szkół miejskich jak i powiatowych. 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zauważył, że przecież nie wszyscy uczniowie szkół gimnazjalnych przejdą do 

Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych. 

 

 

Robert Tobiasz – Radny Rady Powiatu 

Zgodził się z Przewodniczącym Rady Powiatu dodając, że jeżeli nowoutworzona szkoła 

powiatowa  przejmie część gimnazjalistów, wówczas nabór w szkołach gimnazjalnych będzie 

mniejszy 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Odpowiedział, iż rozumie zaniepokojenie radnego Roberta Tobiasza, który zawodowo jest 

dyrektorem Zespołu Szkół Miejskich nr 2 w Wałczu. Przyznał, iż Zarządowi Powiatu zależy 

żeby do szkoły przyjęto jak najwięcej młodzieży z terenu całego powiatu, jak i spoza powiatu. 

Warunkiem jest udostępnienie dla uczniów mieszkających w znacznej odległości od Wałcza 

internatu. Niemniej z tego co się orientuje, rodzice z reguły nie godzą się na pozostawianie 
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gimnazjalistów w internatach,  gdyż uważają, że dzieci są zbyt małe. Wyraził zdanie, iż nie 

widzi powodów do obaw, gdyż Ogólnokształcąca Szkoła Sztuk Pięknych będzie miała tylko 

jedną klasę, tym bardziej, że uczęszczać do niej będą dzieci uzdolnione plastycznie. Dlatego 

też, powyższe nie będzie miało wpływu na wynik naboru do miejskich szkół gimnazjalnych.  

 

 

Robert Tobiasz – Radny Rady Powiatu 

Wyjaśnił, że popiera idee utworzenia Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych i jest dalece 

od ograniczania rozwoju talentów dzieci uzdolnionych plastyczne. Chciał jedynie zwrócić 

uwagę na fakt, że jeżeli informacja o utworzeniu szkoły ograniczy się jedynie do jej reklamy 

na terenie miasta Wałcza, wówczas może mieć realny wpływ na wynik naboru miejskich 

szkół gimnazjalnych. Natomiast jeżeli obejmie ona teren powiatu i ościenne powiaty, nie 

powinna wówczas mieć większego wpływu na wynik powyższego. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Poinformował, iż swoją wolę kontynuowania nauki w Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk 

Pięknych wyraziło 6 uczniów zamieszkałych w Pile, niemniej rodzice wycofali podania ze 

względu na zbyt dużą odległość. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi Starosty Wałeckiego dotyczących trudnej 

sytuacji  w  liceach ogólnokształcących powiatu w przyszłym roku szkolnym zapytał czy 

Zarząd Powiatu planuje połączenie którejś ze szkół? 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zwracając się do radnego Marka Subocza zaproponował, by swoje pytanie zadał w punkcie 

24 porządku obrad pn. „Interpelacje oraz zapytania radnych”. Uzasadnił, iż obecnie Rada 

Powiatu rozpatruje punk dotyczący utworzenia Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych, 

wobec powyższego wplatanie wypowiedzi czy pytań nie związanych z tym tematem 

wprowadzi do porządku obrad chaos.  

 
 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIV/ 184 /2013  

w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w Wałczu do zawarcia porozumienia na 

utworzenie i prowadzenie Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 23 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż w materiałach sesyjnych 

zamieszczono odpowiedzi Zarządu Powiatu na zapytanie oraz interpelację radnego Janusza 

Różańskiego złożone podczas XXII sesji Rady Powiatu w dniu 24.04.2013r. 

Stanowią one kolejno załączniki nr 49 i nr 50  do protokołu. 

 

 

Janusz Różański - Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż odpowiedź Zarządu Powiatu z dnia 15.05.2013 r. na złożoną przez niego 

podczas XXII sesji w dniu 24.04.2013r. pisemną interpelację dotyczącą przedstawienia przez 

Zarząd Powiatu szczegółowego rozliczenia dotacji przekazanych przez Powiat Wałecki 

niepublicznym placówkom oświatowym za rok 2012, jest niekompletna, gdyż brakuje w niej 

następujących danych: liczby uczniów (z podaniem liczby uczniów w oddziałach), oddziałów 

i kierunków kształcenia. Następnie podkreślił, iż interpelację złożył do Zarządu Powiatu, 

natomiast w „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 09.03.2013r.-04.06.2013r.”, nie 

znalazł punktu, informującego o rozpatrzeniu powyższej przez Zarząd Powiatu. Ponadto 

powiedział, iż pismo z odpowiedzią na jego interpelację co prawda opatrzone było pieczątką 

Zarządu Powiatu, lecz podpisał się pod nim Starosta Wałecki, a nie Przewodniczący Zarządu 

Powiatu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Wyjaśni, iż Zarząd Powiatu podjął decyzję o przeprowadzeniu kontroli niepublicznych 

placówek oświatowych w zakresie rozliczenia dotacji przekazanych przez Powiat Wałecki w 

2012 roku. Niemniej należy poczekać na opublikowanie i wejście w życie uchwały  

Nr XXII/ 163 /2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24.04.2013r. w sprawie trybu udzielania i 

rozliczania dotacji niepublicznym placówkom oświatowym oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania.  

 

 

Janusz Różański - Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż przyjmuje wyjaśnienia. Następnie zapytał czy odpowiedź na jego interpelację 

omówiona została podczas posiedzenia Zarządu Powiatu? 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Odpowiedział, iż dopóki Zarząd Powiatu nie będzie miał wyników kontroli rozliczenia dotacji 

przekazanych przez Powiat Wałecki w 2012 roku niepublicznym placówkom oświatowym, 

nie będzie omawiał powyższego zagadnienia w odrębnym punkcie porządku posiedzenia 

Zarządu Powiatu. Po otrzymaniu wyników, niniejszy temat zostanie omówiony podczas 

posiedzenia Zarządu Powiatu, a informacje o jakie prosi radny Janusz Różański, zostaną mu 

przekazane. 

 

 

Janusz Różański - Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż Starosta Wałecki mógł poinformować go w piśmie, iż szczegółowe informacje 

zostaną mu przedstawione w terminie późniejszym. Niemniej za udzieloną odpowiedź 

podziękował. 
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Ad pkt 24 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

W związku z przekazanymi podczas XXIII sesji nadzwyczajnej w dniu 24.06.2013 r. 

informacjami dotyczącymi trudnej sytuacji finansowej w szkołach ponadgimnazjalnych 

powiatu zapytał czy Zarząd Powiatu planuje połączenie czy też likwidację któregoś z  liceum 

ogólnokształcącego? 

Następnie poinformował, iż pacjenci oraz personel medyczny skarżą się na słabą wentylację 

w budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu przy ul. Kościuszkowców (jest duszno). W 

przedmiotowej sprawie wielokrotnie kierowano pisma do Starosty Wałeckiego, niemniej nie 

otrzymano odpowiedzi. Czy wobec powyższego planuje się wyposażyć budynek przychodni  

w wentylację mechaniczną?  

Ponadto zapytał czy przy budynku przychodni zostanie utworzony parking dla personelu oraz 

pacjentów, czy też jak już wcześniej Pan Starosta informował, zostanie tam utworzona droga 

przeciwpożarowa?  

Następnie zapytał kiedy zostanie oddany do użytku budynek po byłym Szpitalu Powiatowym 

w Wałczu?  

Na zakończenie nadmienił, iż na drodze wojewódzkiej nr 163 na odcinku Czaplinek-Wałcz 

(ul. Kołobrzeska w Wałczu) prowadzone są roboty drogowe, które zagrażają życiu i zdrowiu 

pieszych i rowerzystów podążających w kierunku 107 Szpitala Wojskowego. Piesi zmuszeni 

są poruszać się po drodze wojewódzkiej. Cudem jest, że nie doszło jeszcze na tej drodze  

do wypadku. Dodał, iż w dniu 25 czerwca br. radny Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego interweniował w sprawie przedłużających się prac remontowych na 

w/w odcinku drogi do pana Bogdana Krawczyka dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

który obiecał, iż podejmie stosowne działania. Niemniej zaapelował do Starosty Wałeckiego  

o przeprowadzenie w powyżej sprawie rozmowy z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w celu zapewnienia bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów poruszających się po tej drodze 

w kierunku 107 Szpitala Wojskowego. Ponadto dodał, iż obraz prac na w/w odcinku drogi  

w obliczu wizyty Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej nie jest dobrym świadectwem dla 

Powiatu Wałeckiego jak i dla Miasta Wałcza. Oby Pan Prezydent tamtędy nie przejeżdżał. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, iż zależy czy Prezydent RP będzie przejeżdżał trasą na Kołobrzeg czy na Szczecin. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnego Marka Subocza w jakiej formie życzy sobie 

by Zarząd Powiatu odpowiedział na jego pytania pisemnej czy ustnej? 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż  podjęcie decyzji co do formy odpowiedzi pozostawia Panu Staroście, który 

wybierze, tą która jest dla niego najwygodniejsza.  

 

 

Odpowiedzi udzielił Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz. 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Zadecydował udzielić odpowiedzi ustnej. W pierwszej kolejności odniósł się do robót 

drogowych na drodze wojewódzkiej nr 163, na odcinku Czaplinek-Wałcz (ul. Kołobrzeska w 
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Wałczu), informując iż przebudowa w/w odcinka drogi obejmuje budowę nowej nawierzchni 

drogi, renowację poboczy i rowów odprowadzających z jezdni wodę oraz likwidację dwóch 

przejazdów na nieczynnej linii kolejowej. Przebudowie będzie poddany również most na 

Kłębowiance oraz przepust w Wałczu. Oznajmił, iż zapewne przedłużające się prace 

remontowe spowodowane są niewystarczającymi środkami finansowymi, gdyż gdyby 

Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego dysponował dużymi nakładami środków 

finansowych, to z pewnością przebudowa drogi przebiegałaby w błyskawicznym tempie. 

Wyraził nadzieję, że do końca sierpnia br. prace drogowe zostaną zakończone. W chwili 

obecnej odcinek drogi jest oznakowany, więc każdy kierowca wie, że należy przejeżdżać 

ostrożnie. Niemniej porozmawia z panem Bogdanem Krawczykiem dyrektorem Zarządu 

Dróg Wojewódzkich i poprosi go o interwencję w powyższej sprawie. 

Następnie odniósł się do kwestii dotyczącej słabej wentylacji w budynku Przychodni 

Rejonowej w Wałczu przy ul. Kościuszkowców, informując iż w budynku jest wentylacja 

grawitacyjna, natomiast ze względu na wysoki koszt nie będzie instalowana wentylacja 

mechaniczna. Dodał, iż nic nie poradzi na to, iż na wizytę do lekarza pacjenci muszą czekać 

w długich kolejkach. On sam również stoi w tych kolejkach i również jemu czasami jest 

duszno, niemniej na powyższy fakt nie narzeka. Powiat Wałecki dokonał wielkiej rzeczy 

przeprowadzając remont budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu, choć zapewnienie 

podstawowej opieki zdrowotnej nie należy do zadań powiatu. Powyższe uczyniono dla 

społeczności lokalnej. 

Co do parkingu przy budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu poinformował, że planuje się 

utworzenie trzech miejsc parkingowych, w tym dwa dla osób niepełnosprawnych oraz jedno 

dla matki z dzieckiem. Natomiast należy rozważyć czy możliwe będzie utworzenie również 

miejsc parkingowych dla personelu medycznego, gdyż docelowo obszar ten zostanie 

przeznaczony jako droga przeciwpożarowa.  

Jeżeli chodzi o budynek byłego Szpitala Powiatowego w Wałczu  oznajmił, iż lada dzień 

zostanie oddany do użytku. Jako pierwsze przeniesione zostaną do niego instytucje: 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie,  Powiatowy Zespół Orzekania o Niepełnosprawności 

oraz Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Wałczu. Zaznaczył, iż instytucje będą 

miały dogodne warunki do funkcjonowania. Nadmienił, że jeżeli uda się pozyskać 100% 

dofinansowania wówczas przeprowadzony zostanie remont dachu, gdyż aktualnie istniejący 

jest nieszczelny. 

Na zakończenie odniósł się do pytania dotyczącego ewentualnego połączenia czy likwidacji 

któregoś z liceum ogólnokształcącego, informując iż pewne kwestie  dotyczące sytuacji 

finansowej w oświacie Zarząd Powiatu przedstawił podczas sesji nadzwyczajnej Rady 

Powiatu,  która odbyła się 24 czerwca br.  Wyjaśnił, iż Powiat Wałecki przystąpił  

do realizacji programu naprawczego, na dzień dzisiejszy nie chce wypowiadać się na temat 

ewentualnych zmian w oświacie. Jest to temat, który dokładnie musi zostać przez Zarząd 

Powiatu przeanalizowany. Jeżeli zajdzie taka potrzeba na pewno Zarząd Powiatu będzie o 

tym z Radą Powiatu  rozmawiał.  

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Upewnił się, pytając Starostę Wałeckiego czy przy budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu 

będą tylko trzy miejsca parkingowe? 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział twierdząco. 
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Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż przed termodernizacją budynku przychodni można było parkować auta przy 

przychodni. Czy wobec powyższego decyzja odnośnie braku możliwości parkowania aut przy 

budynku przychodni wynika ze zmiany przepisów prawa? 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział, iż przed termodernizacją budynku przychodni przy przychodni rzeczywiście 

parkowano auta. Często zdarzało się, że parkowane auta pozostawiane były na cały dzień 

przez osoby niebędące klientami przychodni czy też jej pracownikami, przez co blokowały 

parking. Na powyższe Zarząd Powiatu nie może pozwolić. Zauważył, iż miasto Wałcz pod 

względem zapewnienia miejsc parkingowych nie jest dobrze przygotowane. Nadmienił, iż 

przy Zespole Szkół Nr 3 w Wałczu, w pobliżu Przychodni Rejonowej (ok. 150 m) znajduje 

się parking, który pomieści dużo aut i zarówno pacjenci jak i personel przychodni mogą tam 

parkować auta.  Podkreślił, iż ze względów bezpieczeństwa nie można pozwolić by auta  

blokowały drogę przeciwpożarową wokół budynku przychodni. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Wyraził zdanie, iż należałoby rozwiązać problem parkingu przy Przychodni Rejonowej w 

Wałczu. Zwracając się do kolegów i koleżanek radnych zapytał czy mają oni może jakiś 

pomysł na rozwiązanie powyższej sprawy? Dodał, iż parking przy Zespole Szkół nr 3 nie 

rozwiąże problemu braku wystarczającej liczby miejsc parkingowych dla osób 

niepełnosprawnych czy rodziców z małymi dziećmi. 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Podkreślił, iż przy budynku przychodni zostaną utworzone trzy miejsca parkingowe dwa dla 

osób niepełnosprawnych i jedno dla matki z dzieckiem. Wyraził zdanie, iż  powinny być one 

wystarczające. 

 

 

Ad pkt 20 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Złożył do Zarządu Powiatu oraz Komisji Budżetu i Spraw Społecznych wniosek  

o przygotowanie na sesję sierpniową, bądź w innym możliwym, wskazanym przez Zarząd 

Powiatu terminie informacji o sytuacji finansowej szkół ponadgimnazjalnych powiatu 

wałeckiego oraz  o możliwości ich finansowania w latach kolejnej kadencji Rady Powiatu  

w Wałczu. 
 

 

Bogdan Wankiewicz -  Starosta Wałecki 

Zaproponował, by radny Marek Pawłowski nie wskazywał terminu realizacji wniosku na 

sesję sierpniową. Zarząd Powiatu potrzebuje czasu na przygotowanie odpowiedzi.  
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż wnioskował, by informacja została przygotowana na sesję sierpniową. 

Niemniej jeżeli jest to niemożliwe prosi o jej przedłożenie w najbliższym, dogodnym  

dla Zarządu Powiatu terminie. Następnie złożył do Przewodniczącego Rady Powiatu wniosek 

o wystosowanie apelu do Prezesa Rady Ministrów RP o ujęcie  budowy obwodnicy Wałcza  

w planach finansowych, pozwalających na rozpoczęcie robót w 2014 roku, czyli w 

pierwszym roku nowej perspektywy finansowej Unii Europejskiej. Zaproponował, by apel 

został przygotowany na sesję sierpniową br., by w jego treści można było odnieść się do 

odpowiedzi jaką uzyska Rada Miasta Wałcz i Burmistrz Miasta Wałcz na złożony przez 

siebie, w tej samej sprawie apel. Ponadto może pan Poseł Suski chciałby zapoznać się z 

apelem Rady Powiatu i służyć pewną sugestią. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do radnego Marka Pawłowskiego zaproponował, by przygotował propozycję 

apelu. Wyraził zdanie, że zapewne koleżanki i koledzy radni nie będą mieć nic przeciwko 

jeżeli podjąłby się powyższego.  

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż przygotuje projekt apelu, natomiast uważa, że powinien on zostać przez 

Radę Powiatu podjęty dopiero podczas sesji sierpniowej, gdyż do tego czasu powinna ukazać 

się odpowiedź Rady Ministrów, czy Ministra Transportu na apel wystosowany przez Radę 

Miasta Wałcz i panią Burmistrz Miasta Wałcz.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Posłowi na Sejm RP Pawłowi 

Suskiemu. 

 

O godzinie 14
55

, w trakcie wypowiedzi Posła na sejm RP Pawła Suskiego obrady XXIV sesji 

Rady Powiatu opuścił radny Janusz Różański 

 

 

Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

Oznajmił, iż jak najbardziej przychyla się do propozycji wystosowania przez Radę Powiatu 

apelu w sprawie budowy obwodnicy. Dodał, że postara się uczestniczyć w sesji sierpniowej. 

Następnie oświadczył, iż pragnie powiedzieć kilka słów na temat najistotniejszych aspektów 

jego działalności związanej z wykonywaniem mandatu Posła na Sejm RP.  Zauważył, że 

Polska jest jedynym krajem w Unii Europejskiej, który w dobie kryzysu nie ogranicza 

wydatków związanych z obronnością kraju, wręcz przeciwnie nadal w nią inwestuje. 

Poinformował, iż miał przyjemność uczestniczyć w pracach nad nowelizacją  ustawy o 

modernizacji technicznej i finansowaniu sił zbrojnych, która ma zagwarantować finansowanie 

programu obrony przeciwrakietowej. Przewiduje ona, że w ramach 1,95 proc. PKB, które co 

roku w budżecie jest zapisywane na obronność, kwoty wynikające ze wzrostu gospodarczego 

będą przeznaczane na wyposażenie wojska w środki obrony przeciwrakietowej 

i przeciwlotniczej. Na budowę tarczy przeciwrakietowej w ciągu najbliższych 10 lat planuje 

się przeznaczyć z budżetu państwa kwotę  od 12 do 14 miliardów zł. Dodał, iż powiat wałecki 

również będzie miał pewien udział w realizacji programu, gdyż Mirosławiec ma być centrum 

innowacyjnych technologii w zakresie stacjonowania bezzałogowych środków lotniczych 

rozpoznawczych ale i drobnych bojowych. Tak więc planowane jest wzmocnienie garnizonu 
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liczbą nawet do 2 tys. żołnierzy. Obecnie prowadzi rozmowy z Wojskową Agencją 

Mieszkaniową w Garnizonie w Wałczu. Jak powszechnie wiadomo  na osiedlu wojskowym w 

Mirosławcu jest bardzo dużo pustostanów, dlatego też wspólnie z Radą Miejską w 

Mirosławcu  podejmowane są stosowne kroki, które w ostateczności mają doprowadzić do 

sprzedaży, czy też wynajmu opustoszałego mienia WAM’u. Nie chce w tym miejscu mówić o 

szczegółach, z pewnością  społeczność lokalna na bieżąco informowana będzie o sposobie 

zagospodarowania pustostanów na osiedlu wojskowym w Mirosławcu przez lokalne media.  

Następnie oznajmił, że pragnie również zwrócić uwagę na mienie będące we władaniu 

Agencji Mienia Wojskowego tj. na nieruchomości gruntowe byłego poligonu, 

zlokalizowanym za Osiedlem Zatorze w Wałczu. Wstępnie przygotowano już podział tych 

gruntów, pan Starosta miał możliwość zapoznania się z nim. Podkreślił, iż przez ten teren ma 

przebiegać obwodnica Wałcza, dlatego też powinno się czynić starania odkupienia, czy też 

ewentualnie przejęcia od Agencji tych nieruchomości gruntowych.  Należałoby zastosować 

taką formę nabycia gruntów, która umożliwiłaby swobodne nimi dysponowanie.  

Na przykład przyjecie darowizny na powyższe nie pozwala. Podkreślił, iż bardzo intensywnie 

zabiega o to, by w jak najkorzystniej formie czy to Miasto Wałcz, czy Powiat Wałecki 

przejęło te nieruchomości, gdyż jest to szczególnie istotne dla rozwoju miasta i naszego 

regionu. Należy dopilnować powyższego, by nie było później sytuacji, gdzie ktoś z zewnątrz 

wykupi ziemię i później będzie problem z planowanym wykorzystanie nieruchomości. 

Następnie poinformował, iż póki co nieczynna strzelnica otrzymała negatywną opinie 

WAM’u. Obecnie uczestniczy w pracach nad przygotowaniem nowelizacji przepisów 

dotyczących stref zagrożenia przy strzelnicach, które wprowadzi obowiązek stosowania 

specjalnego rodzaju amunicji, przez co umożliwi użytkowanie stref zagrożenia. Powyższe 

rozwiąże konflikt miedzy GDDKiA, a Ministerstwem Obrony Narodowej dotyczący 

przebiegu obwodnicy miasta Wałcza. Następnie poinformował, iż pojawiła się szansa 

stworzenia programu modernizacji drogi krajowej nr 22.  Zaznaczył, iż GDDKiA nie 

zamierza prowadzić modernizacji tej drogi, gdyż natężenie ruchu na niej występujące jest 

stosunkowo niewielkie. Ponadto realizacja tej inwestycji nie została uwzględniona w 

Programie Budowy Dróg Krajowych i Autostrad. Dodał, iż jasną sprawą jest, iż należałoby 

przekształcić drogę nr 22 w drogę szybkiego ruchu. Dlatego też powstało porozumienie 

między różnymi powiatami, przez które ona przebiega. Porozumienie ma na celu lobbowanie 

na rzecz remontu drogi nr 22 na odcinku od Gorzowa Wielkopolskiego, aż do węzła w 

okolicach Tczewa, w którym będzie można wjechać na autostradę prowadzącą do Trójmiasta. 

Podkreślił, iż remont tej drogi  ma realne szanse na powodzenie. Ponadto porozumienie 

obejmuje również lobbowanie na rzecz modernizacji drogi kolejowej łączącej Berlin z 

Gdańskiem oraz szlak wodny od Berlina, aż po Trójmiasto. Szlaki te są ważne z punktu 

widzenia rozwoju turystyki. Nawiązując do wcześniej przedstawionych informacji na temat 

nowelizacji ustawy o modernizacji technicznej i finansowaniu sił zbrojnych, oświadczył, iż 

przygotowywana jest również nowelizacja ustawy o urzędzie ministra obrony narodowej, 

która ma zreformować system kierowania i dowodzenia wojskiem. Zgodnie z planowaną 

reformą zamiast funkcjonujących obecnie siedmiu najwyższych dowództw i inspektoratów 

mają funkcjonować cztery organy centralne. Wśród nich mają być dwa dowództwa: 

dowództwo generalne, w którego skład wejdą inspektoraty sił lądowych, powietrznych, 

morskich i specjalnych, ma odpowiadać za bieżące utrzymanie i przygotowania wojsk do 

użycia; z kolei dowództwo operacyjne ma odpowiadać za samo użycie wojska w misjach 

zagranicznych, w razie kryzysu lub wojny. Oba dowództwa mają kierować formacjami 

różnych rodzajów sił zbrojnych. Ponadto poinformował, iż nowym dowódcą operacyjnym sił 

zbrojnych został gen. dyw. Marek Tomaszycki, który zaprzyjaźniony jest z jednostkami 

naszego regionu, a w szczególności z Brygadą Wsparcia Dowodzenia Wielonarodowego 
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Korpusu Północny-Wschód. Dlatego też, z pewnością brygada nadal będzie się rozwijała i 

będzie miała wsparcie w osobie gen. dyw. Marka Tomaszyckiego. 

Następnie przedstawił informacje na temat budowy parkingu przy 107 Szpitalu Wojskowym  

w Wałczu. Oznajmił, iż wspólnie ze Starostą Wałeckim odbyli rozmowę z Dyrektorem 

szpitala Januszem Napiórkowskim w sprawie przyspieszenia procedury związanej z rozbiórka 

starej kotłowni. Niestety wszystko sprowadza się do zakończenia umowy z telefonią 

komórkową. Umowa kończy się w przyszłym roku, wówczas będzie możliwe 

przeprowadzenie rozbiórki kotłowni i rozpoczęcie rozmów na temat budowy nowego 

parkingu. Podkreślił, iż będzie potrzebne wsparcie finansowe Rady Powiatu i innych 

samorządów. Zauważył, że wizerunek zewnętrzny szpitala jest również bardzo ważny. 

Niedługo zakończy się remont drogi wojewódzkiej nr 168, dzięki któremu zostanie 

utworzony lewoskręt do szpitala. Toczą się również rozmowy o możliwości wjazdu autobusu 

miejskiego na jego teren. Wszystkie działania wykonywane są z myślą o pacjentach. 

Wyjaśnił, iż zabiega o przekazanie na budowę parkingu środków finansowych, dlatego też 

zwraca się z prośbą także do Rady Powiatu o wsparcie powyższego przedsięwzięcia.   

Na zakończenie jeszcze raz pogratulował Zarządowi Powiatu udzielonego mu przez Radę 

Powiatu absolutorium z wykonania budżetu za 2012r. i życzył wszystkim wszystkiego 

dobrego. 

 

 

Bogdan Wankiewicz -  Starosta Wałecki 

Poinformował, iż potwierdzono już przyjazd Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

Bronisława Komorowskiego w dniu 28 czerwca br. do Wałcza. Prezydent swoją wizytę 

rozpocznie o godzinie 16
40

 od spotkania na Placu Wolności z mieszkańcami Wałcza, a 

następnie po kilkunastu minutach przejdzie do Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, gdzie na auli 

przywitają go przedstawiciele lokalnych i ościennych samorządów, szefów wałeckich firm i 

instytucji, reprezentanci służb mundurowych i duchowieństwa. Wyraził zdanie, iż ogromnym 

wyróżnieniem dla powiatu wałeckiego oraz jego gmin jest fakt, że Prezydent Komorowski 

zechciał gościć na naszej ziemi.   

 

 

Bogdan Białas Przewodniczący Rady Powiatu 

Życzył wszystkim zebranych wszystkiego dobrego, udanych wakacji, pogody, słońca w 

dzień, a deszczu w nocy. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIV sesję  

Rady Powiatu o godzinie 15
15

. 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                   Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

   Rady Powiatu  
 

       Anna Siwiec       Tadeusz Wenio 


